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PROTOKÓŁ nr XXXV/09 
obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach odbytej  

w dniu 29 kwietnia 2009 roku w godzinach 10
00

 – 13
30

 w sali 
konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy  

ul. Mickiewicza 1. 
 
 
Obradom przewodniczył: 
Włodzimierz Marczewski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 
Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
23 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum  
do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na sali obrad obecnych było ok. 95 osób. 
 
Radni obecni:  

1. Lechosław  Bołtrukanis,  
2. Waldemar  Brzeziński,  
3. Roman   Dębski,  
4. BoŜena  Dunat,    
5. Mieczysława  Gajewska,  
6. Grzegorz  Gorlo,  
7. Mieczysław  Jurewicz,  
8. Zdzisław  Koncewicz,  
9. Stanisław  Kulikowski  

10. Włodzimierz  Marczewski,  
11. Andrzej  Matusiewicz,  
12. Krzysztof  Ołowniuk,  
13. Ryszard  Ołów,  
14. Ryszard  Perkowski,  
15. Anna   Ruszewska,  
16. Ewa   Sidorek, 
17. Stanisław  Sieczkowski,  
18. Zdzisław  Siemaszko,  
19. Sławomir  Szeszko,  
20. Tadeusz  Szymańczyk,  
21. Andrzej  Turowski,  
22. Mieczysław  Urbanowicz,  
23. Tadeusz  Zamaro  
− lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
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W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, zastępcy Prezydenta Miasta, Skarbnik i Sekretarz 
Miasta, naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy 
inspekcji, policji i straŜy, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek 
organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy. 

− listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 
 

Ad pkt. 1 
Otwarcie obrad. 
Włodzimierz Marczewski otwierając XXXV obrady Rady Miejskiej powitał 
Józefa Gajewskiego – Prezydenta Miasta Suwałk, Czesława Renkiewicza – 
zastępcę Prezydenta Miasta, Marka Buczyńskiego – zastępcę Prezydenta Miasta, 
Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – Sekretarza 
Miasta oraz przybyłych gości.  
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie porządku obrad.  
Porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. 
1. Otwarcie obrad.  
2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr XXXIV/09 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał 

Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 25 marca 2009 r.  
5. Przyjęcie Sprawozdania z wykonania budŜetu miasta za 2008 rok.  
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Prezydentowi Miasta Suwałk.  
7. Przyjęcie Rocznego sprawozdania z działalności Komendanta Miejskiego 

Policji w Suwałkach oraz informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego za 2008 rok.  

8. Przyjęcie Sprawozdania z wykonania zadań i gospodarowania Miejskim 
Funduszem Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym w roku 
2008.  

9. Interpelacje i zapytanie radnych.  
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedla Korczaka  
w Suwałkach.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie 
nieruchomości z bonifikatą. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie 
porozumienia dotyczącego powierzenia Miastu Suwałki prowadzenia 



 3 

niektórych zadań z zakresu przechowywania dokumentacji osobowej  
i płacowej zlikwidowanych przedsiębiorstw państwowych, których organem 
załoŜycielskim był Wojewoda Suwalski, naleŜących do kompetencji 
Wojewody Podlaskiego.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia dla nauczycieli 
publicznych przedszkoli, szkół i placówek prowadzonych przez Miasto 
Suwałki: 

1) „Zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest róŜny w poszczególnych 
okresach roku szkolnego”;  

2) „Zasad udzielania i rozmiaru obniŜek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć w zaleŜności od wielkości, typu szkoły  
i warunków pracy oraz przyznawania zwolnienia z obowiązku realizacji 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorom, 
wicedyrektorom oraz nauczycielom pełniącym inne stanowiska 
kierownicze w szkołach, nauczycielom którzy obowiązki kierownicze 
pełnią w zastępstwie nauczycieli, którym powierzono stanowiska 
kierownicze”;  

3) „Tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół 
niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela, nauczycieli 
prowadzących kształcenie w formie zaocznej, nauczycieli realizujących 
w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o róŜnym 
tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, pedagogów, 
psychologów, logopedów i doradców zawodowych oraz zasad zaliczania 
do wymiaru godzin poszczególnych zajęć prowadzonych w formie 
zaocznej”.  

14. Przyjęcie Informacji o działalności Parku Naukowo – Technologicznego 
Polska – Wschód w Suwałkach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 
do roku 2012 wraz ze sprawozdaniem finansowym spółki za rok 2008.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody  
na podwyŜszenie kapitału zakładowego Parku Naukowo – 
Technologicznego Polska – Wschód w Suwałkach Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2009 r.  
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Jerzego 

Zienkiewicza na działalność Prezydenta Miasta Suwałk.  
18. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
19. Wnioski i oświadczenia radnych.  
20. Zamknięcie obrad. 
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Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XXXIV/09 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu 
Miasta Suwałk protokół obrad XXXIV sesji został sporządzony i wyłoŜony  
do wglądu radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać 
poprawki lub uzupełnienia do tego protokołu nie później niŜ w dniu 
poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli  
w dniu 28 kwietnia 2009 r. W wymienionym terminie do treści protokołu radni 
nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół nr XXXIV/09 obrad 
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach został przyjęty bez uwag.  
 

Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej od dnia 25 marca 2009 r. 
− załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. 
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja o pracy 
Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 25 
marca 2009 r. została przyjęta.  
 

Ad pkt. 5  
Przyjęcie Sprawozdania z wykonania budŜetu miasta za 2008 rok.  

Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe radni w dniu 20 marca 2009 r. 
otrzymali Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z wykonania budŜetu miasta za 
2008, które stanowi załącznik nr 4 do protokołu nr 30/09 Komisji Rewizyjnej  
z dnia 15 kwietnia 2009 r.  
 

Józef Gajewski  odczytał wniosek o przyjęcie sprawozdania  
– załącznik nr 7 do protokołu.  
 

Mieczysław Urbanowicz przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej    
– załącznik nr 8 do protokołu. 
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe uchwałą nr RIO.V–0035–18/09 
składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia  
3 kwietnia 2009 r. w sprawie wyraŜenia opinii o przedłoŜonym przez Prezydenta 
Miasta Suwałk sprawozdaniu z wykonania budŜetu za 2008 rok, przedmiotowe 
sprawozdanie zostało zaopiniowane pozytywnie. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały RIO, która stanowi załącznik nr 9 
do protokołu.  
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Andrzej Matusiewicz przedstawiciel klubu radnych “Prawo i Sprawiedliwość” 
przypomniał, iŜ ubiegłoroczny budŜet został uchwalony przy sprzeciwie członków 
klubu. Oznajmił, Ŝe zmiany w budŜecie podejmowane przez Radę w ciągu roku nie 
zmieniły go na tyle, Ŝeby zmienić zastrzeŜenia Klubu. Głównie z uwagi na to,  
Ŝe budŜet winien słuŜyć rozwiązywaniu problemów społecznych oraz wpływać na 
zwiększenie udziału mieszkańców miasta w rozwiązywania jego problemów przez 
rozszerzanie moŜliwości partycypacji społecznej w sprawowaniu władzy.  

 

Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię klubu radnych “Porozumienie  
dla Suwałk”. BudŜet miasta przewidywał osiągnięcie dochodów w roku 2008 na 
poziomie 222.121.201,00 zł, a przewidywane wydatki opiewały na kwotę 
226.018.562,00 zł. W wyniku zmian przeprowadzonych w trakcie roku 
sprawozdawczego ostatecznie wykonanie dochodów stanowiło kwotę 
228.931.314,84 zł, natomiast poniesione wydatki stanowiły kwotę 
220.509.095,78zł. Wykonano je odpowiednio w 103.7 % (dochody) i blisko  
w 98 % (wydatki), w tym inwestycyjne w 96.54 %. 
Podsumowując realizację budŜetu Miasta stanowczo naleŜy stwierdzić,  
Ŝe załoŜenia przyjęte do budŜetu były słuszne. Zaplanowane środki na 2008 rok 
zagwarantowały pokrycie powstałych na koniec roku zobowiązań. ZadłuŜenie  
w kwocie 79.661.717,94 zł osiągnęło zbliŜony do prognozowanego poziom 
34,79%. ZbliŜone do planowanych wydatków osiągnięto w działach: kultura  
i ochrona dziedzictwa narodowego – 99.78%, oświacie i wychowaniu – 95.9%, 
pomocy społecznej 95,9 %. W tych działach zaplanowano teŜ największe 
wydatki. Na podkreślenie zasługuje wysokie wykonanie planu inwestycyjnego, 
z czego największą kwotę przeznaczono na remont i budowę dróg, w dalszej 
kolejności na inwestycje z dziedziny kultury i sportu. Za sukces naleŜy uznać 
osiągnięcie na poziomie 103,7% planu dochodów, szczególnie dochodów 
własnych. Dziwić moŜe fakt braku akceptacji dla takiej realizacji budŜetu, 
poniewaŜ jest on jak najbardziej prospołeczny. 
Wysoka Rado, na podkreślenie zasługuje fakt, iŜ nasze decyzje w kluczowych 
dla miasta sprawach były słuszne, a efekty działania organu wykonawczego  
i jednostek organizacyjnych miasta są widoczne na kaŜdym kroku.  
W świetle powyŜszego Klub „Porozumienie dla Suwałk”, akcentując fakt 
osiągnięcia wysokiego poziomu dochodów, jest za przyjęciem sprawozdania  
z realizacji budŜetu za 2008 rok. 
 

Andrzej Turowsk i przedstawił opinię klubu radnych “Blok Samorządowy”. 
Członkowie klubu pozytywnie ocenili fakt, iŜ zostały wypracowane dochody 
wyŜsze od planowanych przy jednoczesnej rzetelnej realizacji wydatków, niŜszej 
niŜ planowany dopuszczalny limit. Jest to fakt szczególnie pozytywny  
w kontekście bardzo dobrego wskaźnika realizacji zadań inwestycyjnych,  
które znacznie wpłynęły na poprawę Ŝycia mieszkańców i zmianę wizerunku 
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miasta. Oznajmił, iŜ w związku z powyŜszym radni klubu “Blok Samorządowy” 
będą głosować za przyjęciem Sprawozdania z wykonania budŜetu miasta za 2008 
rok i udzieleniem absolutorium Prezydentowi Miasta Suwałk.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawiciel klubu “Sojusz Lewicy Demokratycznej” 
stwierdził, Ŝe od kiedy jest radnym, nie pamięta budŜetu z tak wysokimi 
dochodami. Wnikliwa analiza Sprawozdania…wpłynęła na decyzję członków 
klubu, którzy są za przyjęciem Sprawozdania z wykonania budŜetu za 2008 rok 
oraz za udzieleniem absolutorium Prezydentowi Miasta Suwałk.  
 

Tadeusz Szymańczyk stwierdził, iŜ odnosi wraŜenie, Ŝe budŜet jest celem samym 
w sobie, a rytmiczność jego wykonania przebiega sprawnie dzięki 
wykwalifikowanej i profesjonalnej kadrze. BudŜet powinien słuŜyć realizacji 
określonych celów wynikających z zadań własnych miasta oraz zabezpieczenia 
potrzeb społecznych, o których wspomniał radny Andrzej Matusiewicz, dlatego 
członkowie klubu nie zgadzają się na przyjęcie tego Sprawozdania z wykonania 
budŜetu miasta za 2008 rok.  
 

Jozef Gajewski nie zgodził się z tezą, Ŝe budŜet jest celem samym w sobie  
i w jego opinii nie jest to argument, aby głosować przeciw. BudŜet jest narzędziem 
do realizacji zadań wyznaczanych takŜe przez radnych. Prezydent jest organem 
wykonawczym. Wszelkie działania są ukierunkowane na osiągniecie jak 
największych efektów oraz na optymalne wykorzystanie środków. BudŜet jest  
i zawsze będzie dostosowywany do potrzeb mieszkańców miasta oraz do działań 
na rzecz funkcjonalnych zmian w mieście. Nieprawdą jest, Ŝe mieszkańcy nie mają 
wpływu na kształt Ŝycia w Suwałkach. Z miejskiej kasy wspierane są róŜnego typu 
stowarzyszenia, kluby, organizacje oraz szkoła niepubliczna. Wszelkie uwagi  
ze strony mieszkańców są bardzo cenne i mobilizujące do działania.  
Podziękował wszystkim radnym, kierownikom placówek miejskich, Marszałkowi 
Sejmiku Województwa Podlaskiego oraz mieszkańcom za wkład i aktywną 
współpracę ukierunkowaną na rzecz rozwoju miasta i podniesienia poziomu Ŝycia 
suwalczan. Wyraził nadzieję, Ŝe w przyszłości będzie ona przebiegała równie 
pomyślnie.  

 

Głosowanie:  
− za przyjęciem sprawozdania głosowało   –    19 radnych,  
− przeciw        –     4 radnych,    
− wstrzymało się       –     0.  
 
Większością głosów Rada Miejska przyjęła Sprawozdanie z wykonania budŜetu 
miasta za 2008 rok.   
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Ad pkt. 6  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
Prezydentowi Miasta Suwałk.  
 

Mieczysław Urbanowicz odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej 
– załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Włodzimierz Marczewski – uchwałą nr RIO.V.0036–22/09 z dnia 21 kwietnia 
2009 r. składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku  
w sprawie wyraŜenia opinii o przedłoŜonym przez Komisję Rewizyjną Rady 
Miejskiej w Suwałkach wniosku w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta 
absolutorium stwierdził, Ŝe wniosek Komisji Rewizyjnej spełnia wymogi określone 
w ustawie o samorządzie gminnym, a w szczególności:  
− dotyczy wykonania budŜetu miasta za 2008 rok,  
− oparty jest na opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budŜetu,  
− skład Komisji Rewizyjnej jest zgodny z wymogami ustawy o samorządzie 

gminnym.  
 

Przewodniczący Rady odczytał uchwałę RIO – załącznik nr 11 do protokołu.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ zgodnie z przepisem art. 28, lit.  
a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym “Uchwałę w sprawie 
absolutorium rada gminy podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego 
składu rady gminy”.  
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 19 radnych,  
− przeciw         –   4 radnych, 
− wstrzymało się      –   0,  
 

Bezwzględną większością głosów została podjęta   
UCHWAŁA nr XXXV/327/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 kwietnia 2009 r. 
w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Suwałk 
– załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Włodzimierz Marczewski w imieniu radnych złoŜył gratulacje Józefowi 
Gajewskiemu – Prezydentowi Suwałk. 

 
Ad pkt. 7  
Przyjęcie Rocznego sprawozdania z działalności Komendanta Miejskiego 
Policji w Suwałkach oraz informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego za 2008 rok – załącznik nr 13 do protokołu. 
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Włodzimierz Marczewski podał, Ŝe Sprawozdanie... było przedmiotem 
posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 20 kwietnia 
2009 roku – członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  
 
Rada Miejska przyjęła Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta 
Miejskiego Policji w Suwałkach oraz informację o stanie bezpieczeństwa  
i porządku publicznego za 2008 rok. 
 

Ad pkt. 8  
Przyjęcie Sprawozdania z wykonania zadań i gospodarowania Miejskim 
Funduszem Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym w roku 
2008 – załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe Sprawozdanie... było 
przedmiotem posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego w dniu 
21 kwietnia 2009 roku oraz Komisji Finansowo-BudŜetowej w dniu 23 kwietnia 
2009 roku – członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  
 

Rada Miejska przyjęła Sprawozdanie z wykonania zadań i gospodarowania 
Miejskim Funduszem Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym 
 w roku 2008.  
 

Ad pkt. 9  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Anna Ruszewska –  
zapytała, w jaki sposób lokalny samorząd upomina dłuŜników alimentacyjnych, 
czy kierowane są wnioski o zabranie prawa jazdy od dłuŜników oraz czy 
wnoszone były pozwy o płacenie alimentów przez osoby spokrewnione, ale nie 
będące rodzicami?  

Mając na uwadze suszę zaapelowała o wzmoŜenie kontroli odpowiednich słuŜb 
w miejscach, gdzie wypalane są trawy.  

Po raz kolejny upomniała się o transmisję bądź retransmisję sesji Rady 
Miejskiej w internecie.  

Poprosiła o rozbudowę placu zabaw zlokalizowanego przy zalewie “Arkadia”. 
 
Andrzej Matusiewicz –  
nawiązując do wcześniej zgłoszonej interpelacji, podziękował za ustawienie 
barier zabezpieczających przed niekontrolowanym wtargnięciem na jezdnię 
młodzieŜy i dzieci wychodzących z Regionalnego Ośrodka Kultury i Sztuki.  

Zapytał, kiedy zostanie naprawiony chodnik prowadzący od Domu Pomocy 
Społecznej “Kalina” do kościoła pw. Matki BoŜej Miłosierdzia.  
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W imieniu mieszkańców osiedla znajdującego się na przedłuŜeniu ulicy 
Zastawie poprosił o poprawienie nawierzchni drogi oraz montaŜ oświetlenia. 
Poprosił o udzielenie odpowiedzi na piśmie.  

Poprosił o przekazanie na piśmie informacji dotyczącej przebiegu negocjacji  
w sprawie przekazania budynku bursy szkolnej innemu podmiotowi oraz  
o zestawienie kosztów, jakie miasto poniosło na adaptację budynku na potrzeby 
akademika PWSZ, likwidację kuchni, stołówki i przeniesienie ich w inne 
miejsca.  
 
Tadeusz Szymańczyk –   
nawiązując do interpelacji zgłoszonej na poprzedniej sesji zwrócił się  z prośbą 
o przygotowanie na najbliŜsze obrady Rady Miejskiej informacji  
o polityce Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w zakresie likwidacji 
przydomowych szamb i przyłączenia ich do miejskiej sieci kanalizacyjnej  
oraz zasad ustalania cen za odbiór ścieków z indywidualnych posesji.  

Skrytykował nieporządek na miejskich ulicach i zieleńcach. Stwierdził,  
Ŝe im dalej od ratusza, tym jest mniejsze zainteresowanie utrzymaniem 
czystości. Jako przykłady wskazał przystanek przy ulicy Szpitalnej, 
nieestetyczny trawnik przed wjazdem do szpitala, ulicę RóŜną, teren przy 
Fabryce Mebli oraz do niedawna zaniedbany obszar przy zalewie “Arkadia”.  
 
Sławomir Szeszko –   
zapytał, czy wszystkie stacje diagnostyczne pojazdów samochodowych  
w Suwałkach posiadają uprawnienia zgodne z obowiązującymi przepisami?  

Zwrócił uwagę na duŜą reklamę piwa umiejscowioną obok placu zabaw 
znajdującego się przy Mc Donaldzie. Zwrócił się do administratora obiektu, 
Suwalskiej Spółdzielni Mieszkaniowej oraz do odpowiednich słuŜb 
prowadzących działalność w tym zakresie z prośbą, aby w takich miejscach nie 
umieszczać reklamy alkoholu. 

 
Zdzisław Siemaszko –  
zacytował treść listu przesłanego pocztą elektroniczną od mieszkańca 
zainteresowanego zagadnieniem, za jakie kwoty będą wykupywane grunty pod 
drogi zlokalizowane między ulicami Reja, Pułaskiego i Armii Krajowej. Chciał 
wiedzieć, czy moŜe nie wyrazić zgody na przebieg drogi przez jego działkę?  

W imieniu innego mieszkańca zwrócił się z zapytaniem, kiedy znikną  
z centrum miasta zaniedbane placyki przy ul. Waryńskiego. Poza tym, w opinii 
mieszkańca oznakowanie poziome ulic naleŜy juŜ zacząć odnawiać, nie trzeba  
z tym czekać do lipca. Powinno się równieŜ zwrócić baczniejszą uwagę  
na oznakowanie ulic, na przykład ulicy Noniewicza.  

Radny zapytał, czy w związku z ogłoszoną Ŝałobą narodową po tragedii  
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w Kamieniu Pomorskim pamiętano we wszystkich szkołach o symbolach 
Ŝałoby? Zwrócił uwagę, Ŝe nie zauwaŜył flagi przy I Liceum 
Ogólnokształcącym im. Marii Konopnickiej.  

Zapytał, czy kłady jeŜdŜące po drogach publicznych są zarejestrowane i czy ich 
kierowcy mają uprawnienia do poruszania się tymi pojazdami po drogach?  

Zdzisław Siemaszko zainteresował się, czy władze miejskie mają wpływ na to, 
co sprzedaje się w szkolnych sklepikach i czy jest propagowana tam zdrowa 
Ŝywność.  

Stwierdził, Ŝe brakuje informacji, co zrobić z ciałem padłego zwierzęcia 
domowego, na przykład psa. Zwrócił się z prośbą o upowszechnienie tego typu 
informacji. 

Wskazał na potrzebę poprawienia wyglądu zaniedbanych garaŜy na ulicy 
Wojska Polskiego oraz Reja przy wjeździe do miasta. Jest to pewnego rodzaju 
wizytówka Suwałk i naleŜy zadbać o ich estetyczny wygląd.  

 

Jarosław Dworzański – Marszałek Sejmiku Województwa Podlaskiego oznajmił, 
Ŝe jest pod wielkim wraŜeniem kultury obrad Rady Miejskiej w Suwałkach. 
Nadmienił, iŜ pierwszy raz uczestniczy w posiedzeniu innego samorządu niŜ 
białostocki. Pogratulował prezydentowi udzielonego mu absolutorium. Mówiąc  
o realizacji budŜetu i jego ocenie zastosował porównanie do zegarka. KaŜdy nosi 
jakiś zegarek. KaŜdy zegarek wskazuje inny czas, ale kaŜdy wierzy tylko 
własnemu. Tak samo jest z oceną budŜetu i poglądami na to. Natomiast pewna 
poprawność i pewien szacunek powinien być zawsze zachowany. Istotą demokracji 
jest szacunek do woli większości, nawet wtedy, gdy ma się do niej zastrzeŜenia. 
Często róŜne są oceny potrzeb mieszkańców. Jedynym profesjonalnym 
recenzentem budŜetu jest jednak Regionalna Izba Obrachunkowa, a ta oceniła,  
Ŝe suwalski budŜet jest wykonany poprawnie. Zaakcentował przy tym, Ŝe Józef 
Gajewski i suwalski samorząd są najlepszymi współpracownikami w realizacji 
Regionalnego Programu Operacyjnego. Suwałki mają takŜe silną reprezentację  
w sejmiku województwa podlaskiego, co daje szansę poparcia dla suwalskich 
inicjatyw. W br. zostaną podjęte działania o pozyskanie premii w Ministerstwie 
Rozwoju Regionalnego. JeŜeli efekt będzie pozytywny, województwo podlaskie 
zyska 100 milionów euro. Pozwoli to między innymi na zwiększenie europejskiej 
dotacji na przykład do remontu ulicy Reja aŜ do 90 % udziału.  

 

Mieczysław Jurewicz uznał za bardzo pozytywną informację, Ŝe są do wzięcia 
pieniądze. W związku z tym zapytał, czy Suwałki mogą liczyć na otrzymanie 
środków na realizację drugiego etapu ulicy Reja.  

 

Jarosław Dworzański przyznał, Ŝe taka moŜliwość istnieje. 
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Włodzimierz Marczewski podziękował panu Marszałkowi za wystąpienie  
i ogłosił 20 minutową przerwę w obradach.  
 

Ad pkt. 10  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedla Korczaka  
w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  – załącznik  
nr 15 do protokołu.  
 
Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 16 do protokołu. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   
− za przyjęciem uchwały głosowało    –  21 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się       –    0.  
 

Jednogłośnie została podjęta:   
UCHWAŁA nr XXXV/328/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 kwietnia 2009 r. 
w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego osiedla Korczaka w Suwałkach  
– załącznik nr 17 do protokołu.  
 

Ad pkt. 11  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie 
nieruchomości z bonifikatą. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 18 do protokołu.  
 

Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 19 do protokołu. 
 

Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 20 do protokołu.  

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   
− za przyjęciem uchwały głosowało    –  21 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się       –    0.  
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Jednogłośnie została podjęta:   
UCHWAŁA nr XXXV/329/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 kwietnia 2009 r. 
w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości z bonifikatą  
– załącznik nr 21 do protokołu.  
 

Ad pkt. 12  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie 
porozumienia dotyczącego powierzenia Miastu Suwałki prowadzenia 
niektórych zadań z zakresu przechowywania dokumentacji osobowej  
i płacowej zlikwidowanych przedsiębiorstw państwowych, których organem 
załoŜycielskim był Wojewoda Suwalski, naleŜących do kompetencji 
Wojewody Podlaskiego.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 

Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 23 do protokołu. 
 

Krzysztof Ołowniuk  przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  
– załącznik nr 24 do protokołu.  

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   
− za przyjęciem uchwały głosowało    –  22 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się       –    0.  
 

Jednogłośnie została podjęta:   
UCHWAŁA nr XXXV/330/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 kwietnia 2009 r. 
w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego 
powierzenia Miastu Suwałki prowadzenia niektórych zadań z zakresu 
przechowywania dokumentacji osobowej i płacowej zlikwidowanych 
przedsiębiorstw państwowych, których organem załoŜycielskim był 
Wojewoda Suwalski, naleŜących do kompetencji Wojewody Podlaskiego  
– załącznik nr 25 do protokołu.  
 

Ad pkt. 13  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia dla nauczycieli 
publicznych przedszkoli, szkół i placówek prowadzonych przez Miasto 
Suwałki: 
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1/ „Zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest róŜny w poszczególnych 
okresach roku szkolnego”;  

2/ „Zasad udzielania i rozmiaru obniŜek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć w zaleŜności od wielkości, typu szkoły  
i warunków pracy oraz przyznawania zwolnienia z obowiązku realizacji 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorom, 
wicedyrektorom oraz nauczycielom pełniącym inne stanowiska 
kierownicze w szkołach, nauczycielom którzy obowiązki kierownicze 
pełnią w zastępstwie nauczycieli, którym powierzono stanowiska 
kierownicze”;  

3/ „Tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół 
niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela, nauczycieli 
prowadzących kształcenie w formie zaocznej, nauczycieli realizujących  
w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o róŜnym 
tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, pedagogów, 
psychologów, logopedów i doradców zawodowych oraz zasad zaliczania 
do wymiaru godzin poszczególnych zajęć prowadzonych w formie 
zaocznej”.  

 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 26 do protokołu.  
 
Mieczysława Gajewska przedstawiła opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
 – załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 28 do protokołu. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   
− za przyjęciem uchwały głosowało    –  22 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się       –    0.  
 

Jednogłośnie została podjęta:   
UCHWAŁA nr XXXV/331/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 kwietnia 2009 r. 
w sprawie określenia dla nauczycieli publicznych przedszkoli, szkół  
i placówek prowadzonych przez Miasto Suwałki: 
1/ „Zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest róŜny  
w poszczególnych okresach roku szkolnego”;  
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2/ „Zasad udzielania i rozmiaru obniŜek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć w zaleŜności od wielkości, typu szkoły  
i warunków pracy oraz przyznawania zwolnienia z obowiązku realizacji 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorom, 
wicedyrektorom oraz nauczycielom pełniącym inne stanowiska 
kierownicze w szkołach, nauczycielom którzy obowiązki kierownicze 
pełnią w zastępstwie nauczycieli, którym powierzono stanowiska 
kierownicze”;  

3/ „Tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół 
niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela, nauczycieli 
prowadzących kształcenie w formie zaocznej, nauczycieli realizujących  
w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o róŜnym 
tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, pedagogów, 
psychologów, logopedów i doradców zawodowych oraz zasad zaliczania 
do wymiaru godzin poszczególnych zajęć prowadzonych w formie 
zaocznej”.  

– załącznik nr 29 do protokołu.  
 

Ad pkt. 14  
Przyjęcie Informacji o działalności Parku Naukowo – Technologicznego 
Polska – Wschód w Suwałkach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością do 
roku 2012 wraz ze sprawozdaniem finansowym spółki za rok 2008  
– załącznik nr 30 do protokołu.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe Informacja… była przedmiotem 
obrad Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego w dniu 21 kwietnia 2009 
roku oraz Komisji Finansowo-BudŜetowej w dniu 23 kwietnia 2009 roku – 
członkowie Komisji nie wnieśli uwag do informacji.  
  
Andrzej Matusiewicz zacytował zdanie ze str. 3 „Park (...) naleŜy  
do pierwszych dziesięciu inicjatyw parkowych w Polsce i jest aktualnie jedynym 
podmiotem tego typu na wschód od Wisły.” Zapytał, czy stwierdzenie jest 
zgodne ze stanem faktycznym, gdyŜ na mapce na str. 4 jest zaznaczonych kilka 
parków po stronie wschodniej kraju. 
 

Czesław Renkiewicz – w cytowanym zdaniu nie ma pomyłki, gdyŜ pozostałe 
zaznaczone na mapce obiekty są parkami przemysłowymi. 
 

Radni nie zgłosili innych zapytań do przedłoŜonego materiału i Przewodniczący 
Radny stwierdził, Ŝe Informacja o działalności Parku Naukowo – 
Technologicznego Polska – Wschód w Suwałkach Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością do roku 2012 wraz ze sprawozdaniem finansowym spółki za 
rok 2008 została przyjęta.  
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Ad pkt. 15  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 
podwyŜszenie kapitału zakładowego Parku Naukowo – Technologicznego 
Polska – Wschód w Suwałkach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały i poprosił  
o sprostowanie błędu technicznego w uzasadnieniu do projektu uchwały, 
poniewaŜ w trzecim akapicie od góry jest zapisana kwota „4 593 PLN”,  
a powinno być  „4 593 000” – załącznik nr 31 do protokołu.  
 

Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 32 do protokołu. 
 

Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
 – załącznik nr 33 do protokołu. 
 

Głosy w dyskusji zabrali radni Grzegorz Gorlo i Andrzej Matusiewicz. 
Podkreślili fakt, i Ŝ byli sceptyczni wobec pomysłu utworzenia Parku, co w tej 
chwili potwierdza się, poniewaŜ brak jest widocznych efektów działania,  
a większość środków wydawana jest na wynagrodzenia. 
 

Tadeusz Zamaro stwierdził, Ŝe załoŜenia funkcjonowania Parku są słuszne  
i w obecnej rzeczywistości naleŜy wspierać jego rozwój. 
 

Czesław Renkiewicz odniósł się do zgłoszonych zastrzeŜeń i podał, Ŝe bez 
względu na dalszy rozwój i perspektywy Parku, to jednak to, co zostało 
wykonane – uzbrojenie terenu, zostanie i będzie słuŜyło miastu. Oczywiście, 
moŜna było oczekiwać większych efektów działalności Parku, ale być moŜe juŜ 
wkrótce sytuacja zmieni się na lepsze, poniewaŜ uzbrojonymi terenami, które są 
w posiadaniu Parku, interesują się inwestorzy. Obecnie nieracjonalnym 
działaniem byłoby pozbywanie się udziałów oraz gruntów, bo zainteresowani 
nabyciem oferują niekorzystne, zaniŜone ceny. Trzeba przeczekać trudny 
gospodarczo okres i liczyć, Ŝe po wybudowaniu laboratoriów i uruchomieniu 
inkubatora technologicznego, znajdą się inwestorzy, którzy zechcą w Parku 
rozwinąć działalność gospodarczą. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   
− za przyjęciem uchwały głosowało    –  18 radnych,  
− przeciw        –    4,  
− wstrzymało się       –    0.  
 

Większością głosów została podjęta:   
UCHWAŁA nr XXXV/332/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 kwietnia 2009 r. 
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w sprawie wyraŜenia zgody na podwyŜszenie kapitału zakładowego Parku 
Naukowo – Technologicznego Polska – Wschód w Suwałkach Spółka  
z ograniczoną odpowiedzialnością  
– załącznik nr 34 do protokołu. 
 

Ad pkt. 16  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2009 rok.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 35 do protokołu. 
 

Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 36 do protokołu. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały: 
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 19 radnych,  
− przeciw       –   0,    
− wstrzymało się      –   2 radnych.  
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXV/333/09  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 29 kwietnia 2009 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2009 rok  
– załącznik nr 37 do protokołu.  
 

Ad pkt. 17  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Jerzego 
Zienkiewicza na działalność Prezydenta Miasta Suwałk.  
 

Mieczysław Urbanowicz przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 38 do protokołu.  

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem wniosku  głosowało   –  22 radnych,    
− przeciw        –    0,    
− wstrzymało się      –    0.   
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXV/334/09 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 kwietnia 2009 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi Jerzego Zienkiewicza na działalność 
Prezydenta Miasta Suwałk  
– załącznik nr 39 do protokołu.  
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Ad pkt. 18  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe pan Krzysztof Budziński, 
Komendant Miejski Policji z przyczyn obiektywnych musiał opuścić obrady i na 
zgłoszone zapytania udzieli odpowiedzi na piśmie.  
 
Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi:  
Annie Ruszewskiej –  
odnośnie wzmoŜonej kontroli w miejscach zagroŜonych poŜarami 
poinformował, Ŝe suwalscy straŜacy w br. byli zaangaŜowani w akcje przy 
gaszenia ponad stu siedemdziesięciu poŜarów, w tym ponad sto zostało 
spowodowanych podpaleniami. Nadmienił, iŜ złapanie sprawców na gorącym 
uczynku jest bardzo trudne. Stwierdził, Ŝe naleŜy o tym głośno mówić  
i apelować do mieszkańców o zachowanie większej ostroŜności. Oznajmił,  
Ŝe StraŜ Miejska zostanie zobligowana do zwracania uwagi właścicielom 
gruntów na nie wykoszone trawy, które sprzyjają rozprzestrzenianiu się 
poŜarów.  

W odpowiedzi na prośbę o transmisję obrad Rady Miejskiej online 
poinformował, Ŝe będzie to moŜliwe jeszcze przed wakacjami. Dodał, Ŝe zakup 
sprzętu nagrywającego, to koszt rzędu 50 tysięcy złotych. Dodatkowo kaŜdego 
miesiąca będzie płacony abonament za udostępnienie miejsca na serwerze  
w wysokości 1000 złotych.  
 
Andrzejowi Matusiewiczowi –  
W kwestii remontu chodnika przy Domu Pomocy Społecznej „Kalina” złoŜył 
zapewnienie, Ŝe do 1 września br. naprawa zostanie zrealizowana.  

Nawiązując do prośby o poprawienie nawierzchni drogi na osiedlu 
zlokalizowanym na przedłuŜeniu ulicy Zastawie w kierunku ogródków 
działkowych wyjaśnił, Ŝe jest to grunt prywatny, na którym powstaje osiedle 
domków jednorodzinnych. Z uwagi na fakt, Ŝe potrzeb związanych z remontem 
dróg lokalnych jest duŜo, to w pierwszej kolejności są remontowane drogi 
naleŜące do miasta.  
 
Tadeuszowi Szymańczykowi –  
w sprawie przygotowania informacji o polityce Przedsiębiorstwa Wodociągów i 
Kanalizacji w kwestii likwidacji szamb przydomowych oraz motywów ustalania 
cen odbioru ścieków z nieruchomości nie podłączonych do kanalizacji miejskiej 
oznajmił, Ŝe zwróci się do PWiK-u z prośbą o przygotowanie stosownego 
materiału.  
Nie zgodził się z zarzutem, iŜ słuŜby miejskie dbają tylko o porządek  
w śródmieściu i wokół ratusza. SłuŜby miejskie upominają na bieŜąco 
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właścicieli posesji, na których panuje nieład. Dodał, Ŝe zorientuje się, jakie 
działania moŜna podjąć, aby uporządkować trawnik przy szpitalu.  
 
Sławomirowi Szeszko –  
zapewnił, Ŝe wszystkie stacje diagnostyki pojazdów w Suwałkach funkcjonują 
zgodnie z obowiązującymi przepisami. Ponadto istnieje obowiązek kontroli 
takich stacji kaŜdego roku i miasto z tego obowiązku wywiązuje się. Dodał,  
Ŝe na bieŜąco działania samorządu są pod nadzorem NajwyŜszej Izby Kontroli, 
która nie stwierdziła uchybień w tym zakresie.  
W sprawie reklamy piwa przy placu zabaw poinformował, iŜ Miejska Komisja 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zwróci się do administratora 
obiektu, Suwalskiej Spółdzielni Mieszkaniowej z interwencją w tej sprawie.  
 
Zdzisławowi Siemaszko –  

W kwestii wysokości opłaty za zakup działek, które mają być przeznaczone na 
rozbudowę obwodnicy Suwałk oraz pod planowane centra handlowe przy ulicy 
Armii Krajowej wyjaśnił, Ŝe to nie miasto będzie wykupywało te grunty. 
Poinformował, iŜ do udzielenia odpowiedzi zainteresowanemu zostanie 
zobowiązany Wydział Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa.  

Na temat likwidacji szpecących placyków przy ulicy Waryńskiego zapewnił, iŜ 
zostały juŜ podjęte działania w tym kierunku. Jeden z nich zostanie 
uporządkowany w najbliŜszym czasie, a właściciele innych zostaną 
zmobilizowani do utrzymywania porządku.  

W sprawie propagowania zdrowej Ŝywności w szkołach poinformował,  
Ŝe na lekcjach są omawiane zagadnienia związane z właściwym odŜywianiem  
i produktami, które powinny znaleźć się w diecie młodych,  natomiast to co jest 
sprzedawane w szkolnych sklepikach, zaleŜy od prowadzących te punkty. 
Zasugerował, iŜ mogłyby mieć na to wpływ rady rodziców i dyrekcje szkoły.  

W sprawie padniętych zwierząt domowych poinformował, iŜ przy ulicy Utrata 
na wysypisku śmieci znajduje się kontener przeznaczony na zwłoki zwierząt. 
Nadmienił, Ŝe w soboty i niedziele to wysypisko jest wyłączone  
z funkcjonowania. Zostaną podjęte działania dotyczące zmiany lokalizacji 
usytuowania tego pojemnika, aby był łatwiejszy dostęp. Obiecał teŜ,  
Ŝe stosowna informacja zostanie lepiej wyeksponowana na stronie internetowej 
Urzędu Miejskiego.  

W sprawie wyglądu garaŜy na ulicy Wojska Polskiego oraz ulicy Reja 
znajdujących się przy wjeździe do Suwałk oznajmił, Ŝe samorząd czyni starania 
w kierunku likwidacji szpecących budowli w mieście, ale cały czas przeszkodą 
jest opór właścicieli. Nadmienił, Ŝe wspomniane garaŜe w większości 
przypadków stanowią prowizoryczną zabudowę, nikt tego specjalnie nie 
projektował. W ramach porządkowania miasta, będą wydawane decyzje  
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o rozbiórce obiektów nie nadających się do uŜytkowania. 
 

Marek Buczyński udzielił odpowiedzi:  
 

Annie Ruszewskiej –  
w kwestii upominania dłuŜników alimentacyjnych poinformował, Ŝe 39 osobom 
odebrano juŜ prawo jazdy w konsekwencji niepłacenia świadczeń pienięŜnych. 
W Suwałkach jest obecnie ponad 800 dłuŜników alimentacyjnych.  

W sprawie rozbudowy palcu zabaw przy zalewie „Arkadia” poinformował,  
iŜ dyrekcja Ośrodka Sportu i Rekreacji pracuje nad projektem stworzenia 
wielofunkcyjnego placu zabaw. W planie są urządzenia dla starszej młodzieŜy. 
Wkrótce pojawi się tam równieŜ zadaszona wiata.  
 
Zdzisławowi Siemaszko –  
odnośnie Ŝałoby narodowej poinformował, iŜ szkoły zastosowały się do 
wymogów Ŝałoby. Pani dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego w rozmowie 
telefonicznej oznajmiła, Ŝe w szkole na czas Ŝałoby zostały wywieszone flagi. 
ZłoŜył deklarację, Ŝe w przyszłości zwróci uwagę dyrektorom palcówek 
oświatowych o przestrzeganie obowiązujących zasad.  

Odnosząc się do kwestii propagowania zdrowej Ŝywności w szkołach dodał,  
Ŝe niektóre samorządy podejmowały próby uregulowania tego zagadnienia  
i wyeliminowania ze sklepików szkolnych słodyczy, batonów, chipsów oraz 
wprowadzenia owoców i warzyw. Brak jest jednak wyraźnej podstawy prawnej, 
pozwalającej na ingerencję w oferowany asortyment w sklepikach szkolnych. 
Dodał, iŜ Ŝywność sprzedawana w szkołach jest dopuszczona do obrotu  
w Polsce. Propagowanie zdrowego Ŝywienia leŜy w gestii rodziców, edukacji  
w szkole i szeregu innych działań, które prowadzą do podniesienia świadomości 
uczniów. 
 

Ad pkt. 19  
Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Włodzimierz Marczewski poinformował radnych, iŜ pan Jarosław Ruszewski, 
prezes Centrum Aktywności Społecznej “PRYZMAT” zwrócił się z wnioskiem  
o rozbudowę zakładki dotyczącej informacji o radnych na stronie internetowej 
suwalskiego Urzędu Miejskiego. W przedłoŜonym piśmie pan Jarosław Ruszewski 
poinformował jednocześnie, Ŝe wnioski takie zostały wystosowane do wszystkich 
jednostek samorządu terytorialnego na terenie województwa podlaskiego w ramach 
realizowanego przez stowarzyszenie projektu “Jawność i kompetencja”. 
Przedmiotowy wniosek został skierowany do przewodniczących klubów radnych  
z prośba o przedyskutowanie tego zagadnienia. Nadmienił, iŜ harmonogram 
dyŜurów radnych jest opublikowany, dostępny na tablicach ogłoszeń w Urzędzie 
Miejskim, a ponadto aktualizowany w dniu dyŜuru radnego w lokalnym radiu  



 20 

i na stronie internetowej miasta. Ponadto mieszkańcy Suwałk mają moŜliwość  
i kontaktują się z radnymi drogą e–mailową za pośrednictwem Biura Rady 
Miejskiej, adres: brm@um.suwalki.pl . Szeroką gamę sposobów kontaktowania 
się naszych mieszkańców z Radą uzupełnią indywidualne adresy poczty 
elektronicznej radnych, które wkrótce zaczną funkcjonować na serwerze Urzędu 
Miejskiego.  

Przypomniał radnym o obowiązku złoŜenia, w terminie do 30 kwietnia br., 
oświadczeń majątkowych wg stanu na dzień 31 grudnia 2008 roku oraz  
w okolicznościach jeŜeli dotyczy to radnego, innych oświadczeń i informacji. 
Wzory zostały radnym dostarczone. Oświadczenie majątkowe naleŜy złoŜyć  
w dwóch egzemplarzach wraz z kopiami PIT.  
 

Ad pkt. 20 
Zamknięcie obrad.  
 
Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe następna sesja odbędzie się  
27 maja 2009 roku o godz. 1000 i  poświęcona będzie rozpatrywaniu tematów 
zgłoszonych do Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2009 rok  
i rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta.  
 

Przewodniczący zamknął XXXV obrady Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 
Na tym protokół zakończono. 
            Przewodniczący  
            Rady Miejskiej w Suwałkach  
 

              Włodzimierz  Marczewski      
 
 
 
Protokołowała: 
 
Ewa Kasjanowicz  
Podinspektor  
w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 
 
  
  


